
 
Kuntalaisaloite: Tulvat, niiden ennaltaehkäisy Tattaranjoen vesistöalueella Nakkilassa 
 
KV 16.12.2024 § 60  
  
 

Kuntaan on saapunut seuraava kuntalaisaloite:  
 
Me Tattaranjoen alueella asuvat, joiden kiinteistöihin tulvat ovat tehneet ja 
tulevaisuudessa tekevät tuhojaan olemme huolestuneita, että jotain pitäisi 
tehdä asialle. Asiassa ollaan oltu yhteydessä vuosien aikana 
Ojatoimikunnan puheenjohtajaan ja Nakkilan kunnan teknillisen puolen 
johtoon, mutta mitään kongreettista ei ole tapahtunut asian hyväksi. Tulvat 
vaivaavat kiinteistöjä vuosittain, mutta nyt Marraskuun lopussa ollut tulva 
on toistunut näin isona edellisen kerran kymmenen vuotta sitten. 
Mielestämme syitä yhä toistuviin tulviin on monia, sanotaan että 
ilmastonmuutos olisi yksi, soiden kuivatukset olisi myös mahdollista. Myös 
Harjavallan Torttilan uuden alueen suurteollisuuspuiston ja 
metallijätekasojen alueen Hulevedet on osallisena Tattaranjoen 
tulvimiseen, koska alueen pintavedet johdetaan Tattaranjoen vesistöön, 
eikä Harjavallan ja Nakkilan rajalla olevaan uomaan, mikä laskisi 
luonnollisesti Kokemäenjokeen padon yläpuolelta. Myös Nakkilan kunnan 
alueella Lammaisten kylän osalta on näitä Hulevesiä johdettu, 
Tattaranjokeen, eli käännettu ojien virtauksen suuntaa. Nämä alueet ovat 
kooltaan yhteensä noin 200-400 hehtaaria, joilta on kiinteistöjen ja 
alueiden kaikki Hulevedet johdettu Tattaranjokeen. 
Yhtenä isona syynä Tattaranjoen täyttymiseen on entisen Ulvilan Kutomon 
lähellä oleva vanha joen ylityspaikkana oleva Kivisilta, jonka nielu ei vedä 
vesimassoja jo pienenmäänkään sateen aikana. Ensimmäisenä ratkaisuja 
asiaan on ehdotettu jo kymmeniä vuosia sitten, näin on kerrottu, että sillan 
ohitse tehtäisiin iso putki, josta vesimassat pääsisivät kulkemaan nopeasti. 
Toisena pullonkaulana pidetään entisen Raen kaupan vieressä olevaa 
siltaa, jota pitäisi korottaa metrin verran, sillä sen alta ei nyt marraskuun 
lopun tulvavedet mahtuneet menemään, vaan täyttivät Tattarantien osan 
paikassa. Tattaran koulun ympäristössä olevat valtaojat eivät tarpeeksi 
vedä hyvin, sillä alueen talojen alakerrat täyttyvät vedellä ja tekevät tuhoja 
kiinteistöissä. Myös olisi selvitettävä, olisiko pieni tekojärvi ratkaisu asiaan. 
Tiettävästi nämä asiat eivät ole paljonkaan kunnan päätettävissä, mutta 
kunnan olisi helpompi viedä asiaa eteenpäin, ottamalla yhteyttä asiaa 
paremmin hoitavaan ELY-Keskukseen, jolloin selviäisi miten asiassa 
edetään, sillä asialla on kiire.    

    
Päätös Valtuusto lähetti aloitteen kunnanhallitukselle valmisteltavaksi. 
 
 
Kh 20.01.2025 § 13    
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Nakkilan kunnanhallitus määrittelee, onko aloite: 
 
1. toteuttamiskelpoinen 
2. samankaltainen aiempien aloitteiden kanssa 
3. kunnan toimialaa koskeva 
4. mahdollista saada vastaus kysymällä. 
 



Esittelijä Kunnanjohtaja Ojakoski Markus 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus lähettää aloitteen teknisen valiokunnan 
valmisteltavaksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Täytäntöönpano tekninen valiokunta 
 


